



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

07 تشرين أول (أكتوبر) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

■ GOLD PRICES REACH NEW HISTORIC LEVELS

Gold prices hit a new record on Tuesday amid the absence of any signs that the crisis between the U.S. House of Representatives and Senate, which led to a government shutdown, is easing. Prices were also supported by almost certain expectations of a U.S. interest rate cut this month.

Spot gold rose 0.4% to \$3,974.09 per ounce, trading near its all-time high of \$3,999.15 per ounce reached earlier in the session.

Meanwhile, U.S. gold futures for December delivery increased by 0.5% to \$3,996.40.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ أسعار الذهب تسجل مستويات تاريخية جديدة

سجل سعر الذهب مستوى قياسيا جديدا اليوم الثلاثاء، في ظل غياب أية مؤشرات على انحسار الأزمة بين مجلسي النواب والشيوخ في الولايات المتحدة والتي أدت إلى إغلاق الحكومة. كما تلقت الأسعار دعما من التوقعات شبه المؤكدة بخفض أسعار الفائدة الأميركية هذا الشهر.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.4 في المئة إلى 3974.09 دولار للأونصة، ليتم تداوله بالقرب من أعلى مستوى له على الإطلاق عند 3999.15 دولار للأونصة الذي سجله في وقت سابق من الجلسة.

في المقابل صعدت العقود الأميركية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول 0.5 في المئة إلى 3996.40 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ EGYPT ATTRACTS OVER \$4 BILLION IN ARAB INVESTMENTS

Egypt received net foreign direct investment inflows from Arab countries totaling \$4.17 billion during the first nine months of the last fiscal year.

Data from the Central Bank of Egypt showed that Arab investments accounted for 42% of total foreign direct investments coming into Egypt during the first nine months of the last fiscal year, which ended in March, amounting to about \$9.8 billion.

Arab direct investments in Egypt grew significantly in the third quarter of the fiscal year, reaching \$1.55 billion compared to \$1.14 billion in the second quarter.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ مصر تستقطب استثمارات عربية بأكثر من 4 مليارات دولار

تلقت مصر صافي تدفقات استثمارية مباشرة من الدول العربية بقيمة 4.17 مليارات دولار خلال التسعة أشهر الأولى من العام المالي الماضي.

وأظهرت البيانات الصادرة عن البنك المركزي المصري، استحوذ استثمارات الدول العربية على 42 في المئة من إجمالي الاستثمارات الأجنبية المباشرة القادمة إلى مصر خلال التسعة أشهر الأولى من العام المالي الماضي المنتهي في مارس، والبالغة نحو 9.8 مليارات دولار.

وشهدت الاستثمارات العربية المباشرة في مصر نمواً ملحوظاً خلال الربع الثالث من العام المالي، حيث سجلت 1.55 مليار دولار، مقارنة بـ 1.14 مليار دولار خلال الربع الثاني من ذات العام.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ WORLD BANK RAISES GROWTH FORECAST FOR MENA

The World Bank raised its growth forecast for the Middle East and North Africa region to 2.8% in 2025 and 3.4% in 2026, up from 2.7% and 3.3%, respectively, in its June projections, and up from 2.3% in 2024.

The bank expects economic activity in GCC countries to benefit from a voluntary, gradual reduction in oil production, as well as non-oil growth, reaching a growth rate of 3.5% in 2025 (up from 2.2% in 2024).

For developing oil-importing countries, growth is expected to rise from 2.2% in 2024 to 3.7% in 2025. For developing oil-exporting countries, growth is expected to fall sharply from 2.5% in 2024 to 0.5% in 2025, mainly due to conflict disruptions and adjustments in oil production.

[Source \(Al Sharq Al Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ البنك الدولي يرفع توقعاته لنمو الشرق الأوسط وشمال أفريقيا

رفع البنك الدولي توقعاته لنمو منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا إلى 2.8 في المئة عام 2025 و3.4 في المئة عام 2026، من 2.7 في المئة و3.3 في المئة على التوالي في توقعاته في يونيو (حزيران) ارتفاعاً من 2.3 في المئة عام 2024.

ويتوقع البنك أن يستفيد النشاط الاقتصادي في دول مجلس التعاون الخليجي من التراجع الطوعي والتدريجي في خفض إنتاج النفط، وكذلك من النمو غير النفطي، ليلبلغ معدل نمو قدره 3.5 في المئة عام 2025 (ارتفاعاً من 2.2 في المئة في 2024).

وبالنسبة للبلدان النامية المستوردة للنفط، من المتوقع أن يرتفع النمو من 2.2 في المئة في 2024 إلى 3.7 في المئة في عام 2025. أما بالنسبة إلى البلدان النامية المصدرة للنفط، فمن المتوقع أن ينخفض النمو بشكل حاد من 2.5 في المئة في 2024 إلى 0.5 في المئة في 2025، ويعود ذلك بشكل رئيسي إلى اضطرابات الصراع وتعديلات إنتاج النفط.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ أصول بنوك الإمارات ترتفع 11.6 في المئة

ارتفع إجمالي الأصول المصرفية في الإمارات بنسبة 11.6 في المئة في الأشهر الثمانية الأولى من 2025، أو ما يعادل 528 مليار درهم. لتصل إلى 5.087 تريليون دولار بنهاية أغسطس 2025، مقارنة مع 4.56 تريليون درهم بنهاية ديسمبر 2024. وعلى أساس شهري، ارتفع إجمالي الأصول المصرفية في الإمارات 1.3 في المئة أو ما يعادل 63 مليار درهم، مقارنة مع 5.024 تريليون درهم، نهاية شهر يوليو/تموز 2025. ووفقاً لتقرير مصرف الإمارات المركزي ارتفع إجمالي الودائع بنسبة 9.87 في المئة أو ما يعادل 281 مليار درهم، لتصل إلى 3.128 تريليون درهم بنهاية أغسطس 2025، مقارنة مع 2.847 تريليون درهم بنهاية ديسمبر 2024.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



■ UAE BANK ASSETS RISE 11.6%

Total banking assets in the UAE rose 11.6% in the first eight months of 2025, equivalent to AED 528 billion, reaching AED 5.087 trillion by the end of August 2025, compared to AED 4.56 trillion at the end of December 2024. On a monthly basis, total banking assets in the UAE increased 1.3% or AED 63 billion compared to AED 5.024 trillion at the end of July 2025. According to the UAE Central Bank report, total deposits rose 9.87% or AED 281 billion to reach AED 3.128 trillion by the end of August 2025, compared to AED 2.847 trillion at the end of December 2024.

Source (Al Khaleej UAE Newspaper, Edited)

■ الناتج المحلي الإجمالي الخليجي يسجل 588 مليار دولار

سجل الناتج المحلي الإجمالي لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربي، نمواً بنسبة 3 في المئة بنهاية الربع الأول 2025، ليصل إلى 588.1 مليار دولار، مقارنة بـ 570.9 مليار دولار خلال الفترة نفسها من 2024. وبحسب بيانات المركز الإحصائي لدول مجلس التعاون الخليجي، ساهمت الأنشطة غير النفطية بنسبة 73.2 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي الخليجي بالأسعار الجارية، مقابل 26.8 في المئة للأنشطة النفطية، ما يعكس استمرار التقدم في جهود تنويع الاقتصاد في دول المجلس.

وسجل الاقتصاد الخليجي نمواً طفيفاً بنسبة 0.1 في المئة خلال الربع الأول 2025، مقارنة بالربع الرابع 2024، والذي بلغ الناتج فيه 587.8 مليار دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



The GDP of the Gulf Cooperation Council (GCC) countries grew 3% by the end of Q1 2025, reaching \$588.1 billion compared to \$570.9 billion in the same period of 2024.

According to the GCC Statistical Center, non-oil activities contributed 73.2% of GCC GDP at current prices, versus 26.8% for oil activities, reflecting continued progress in economic diversification efforts in the member states.

The GCC economy grew slightly by 0.1% in Q1 2025 compared to Q4 2024, when GDP reached \$587.8 billion.

Source (Al Khaleej UAE Newspaper, Edited)

■ تشاد تعرض مشاريع على القطاع الخاص الكويتي بـ 30 مليار دولار

زار وفد وزاري من جمهورية تشاد، غرفة تجارة وصناعة الكويت، ضم وزير البنية التحتية وصيانة الطرق، أمير ادريس كوردا، ووزير التربية وترقية المواطنة الدكتور أبوبكر الصديق شرومة، ووزير الإنتاج والتصنيع الزراعي كيدا بالا، والوزيرة المنتدبة المكلفة بالاقتصاد والتخطيط والتعاون الدولي، فاطمة حرم أصيل. وأكد الوفد اهتمام دولة تشاد بتطوير العلاقات الاقتصادية بين البلدين، حيث تولي الحكومة اهتماماً كبيراً بالخطة التنموية 2030 والتي تشمل مشاريع استراتيجية معروضة للقطاع الخاص بقيمة 30 مليار دولار، تهدف إلى تنمية الجمهورية في شتى المجالات، أهمها البنية التحتية، الطرق، الموانئ، التعليم، التكنولوجيا، المعادن، والزراعة، المواد الغذائية، الأسمدة وغيرها من القطاعات.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)



■ CHAD OFFERS \$30 BILLION PROJECTS TO KUWAITI PRIVATE SECTOR

A ministerial delegation from Chad visited the Kuwait Chamber of Commerce and Industry, including Minister of Infrastructure and Road Maintenance Amir Idriss Korda, Minister of Education and Citizenship Promotion Dr. Abubakr Al-Siddiq Shurouma, Minister of Agricultural Production and Manufacturing Kida Bala, and the Minister Delegate for Economy, Planning, and International Cooperation Fatima Haram Aseel. The delegation confirmed Chad's interest in developing economic relations with Kuwait. The government is focused on the 2030 development plan, which includes strategic projects valued at \$30 billion offered to the private sector. These projects aim to develop the republic in various fields, including infrastructure, roads, ports, education, technology, minerals, agriculture, food, fertilizers, and other sectors.

Source (Al Rai Kuwait Newspaper, Edited)

■ OIL PRICES CONTINUE TO RISE AFTER "OPEC+" PRODUCTION INCREASE

Oil prices rose again on Tuesday following an "OPEC+" production increase that was smaller than expected, easing fears of oversupply.

Brent crude futures rose 23 cents or 0.35% to \$65.70 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude rose 21 cents or 0.34% to \$61.90 per barrel. Both benchmarks had increased by over 1% at the previous session's close after OPEC+, which includes OPEC, Russia, and some smaller producers, decided to raise oil output by 137,000 barrels per day starting November.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

■ أسعار النفط تواصل الارتفاع بعد زيادة إنتاج "أوبك+"

عادت أسعار النفط للارتفاع اليوم الثلاثاء بفضل زيادة إنتاج "أوبك+", بأقل من المتوقع مما ساهم في تهدئة المخاوف من حدوث تخمة في المعروض. وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 23 سنتا أو 0.35 في المئة إلى 65.70 دولار للبرميل. وزاد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 21 سنتا أو 0.34 في المئة إلى 61.90 دولار للبرميل. وسجل الخامان ارتفاعا بأكثر من 1 في المئة عند التسوية في الجلسة السابقة بعدما قررت مجموعة "أوبك+", التي تضم منظمة البلدان المصدرة للبترول (أوبك) بالإضافة إلى روسيا وبعض المنتجين الصغار، زيادة إنتاجها النفطي بمقدار 137 ألف برميل يوميا بدءا من نوفمبر/تشرين الثاني.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

